
 Rada Powiatu Zduńskowolskiego 

 

Protokół nr XXXIV/21 

z dnia 11 czerwca 2021 r.  

od godz. 10:00 do godz. 12:45  

W posiedzeniu wzięło udział 18 członków. 

Obecni: 

1. Katarzyna Chwiałkowska  

2. Andrzej Dutkiewicz  

3. Tomasz Filipowski  

4. Hanna Iwaniuk  

5. Marcin Łabędzki  

6. Paweł Mataśka  

7. Dawid Mazurkiewicz 

8. Ewa Mielczarek-Sójka  

9. Krzysztof Nowak  

10. Joanna Pawłowska  

11. Zbigniew Piotrowski 

12. Tomasz Półgrabia  

13. Wojciech Rychlik  

14. Romuald Solarek  

15. Stanisław Szuster  

16. Piotr Warchlewski  

17. Grzegorz Włodarczyk  

18. Jadwiga Ziółkowska  

19. Tomasz Ziółkowski  

Punkt 1 

Otwarcie XXXIV sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

 



Otwarcia sesji dokonał przewodniczący rady Piotr Warchlewski. Stwierdził kworum.  

 

Punkt 2 

Ustalenie porządku dziennego obrad. 

 

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie XXXIV sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego i stwierdzenie 

prawomocności obrad. 

2. Ustalenie porządku dziennego obrad. 

3. Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

4. Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

5. Przedstawienie raportu o stanie Powiatu Zduńskowolskiego za 2020 rok. 

6. Debata nad raportem o stanie Powiatu Zduńskowolskiego za 2020 rok.  

7. Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Zarządu Powiatu 

Zduńskowolskiego za 2020 rok.  

8. Zatwierdzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu 

Powiatu Zduńskowolskiego za rok 2020, informacji o stanie mienia komunalnego 

oraz udzielenie absolutorium za rok 2020 dla Zarządu Powiatu Zduńskowolskiego: 

a) opinia Komisji Rewizyjnej z badania sprawozdań za rok 2020 – finansowego,                                 

a także sprawozdania z wykonania budżetu, informacji o stanie mienia 

komunalnego oraz wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia 

absolutorium dla Zarządu Powiatu Zduńskowolskiego; 

b) opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczące sprawozdania Zarządu 

Powiatu Zduńskowolskiego z wykonania budżetu za 2020 rok i wniosku Komisji 

Rewizyjnej Rady Powiatu Zduńskowolskiego o udzielenie absolutorium 

Zarządowi Powiatu Zduńskowolskiego za wykonanie budżetu roku 2020; 

c) rozpatrzenie przez Radę Powiatu Zduńskowolskiego sprawozdania 

finansowego za rok 2020 składającego się z (opinie Komisji Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego):  

- bilansu z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, 

- łącznego bilansu obejmującego dane wynikające z bilansów samorządowych   

  jednostek budżetowych, 

- łącznego rachunku zysków i strat obejmującego dane wynikające                                          

  z rachunków zysków i strat samorządowych jednostek budżetowych, 



- łącznego zestawienia zmian w funduszu obejmującego dane wynikające    

  z zestawień zmian w funduszu samorządowych jednostek budżetowych; 

- informacji dodatkowej obejmującej dane wynikające z informacji 

dodatkowych   

  samorządowych  jednostek budżetowych; 

d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu  

      Zduńskowolskiego za 2020 rok – FK.12/21;         

e) rozpatrzenie przez Radę Powiatu Zduńskowolskiego sprawozdania                                        

z wykonania budżetu powiatu za rok 2020 oraz informacji o stanie mienia 

komunalnego (opinie Komisji Rady Powiatu Zduńskowolskiego);  

f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu 

powiatu za rok 2020 oraz w sprawie zatwierdzenia informacji                                        

o stanie mienia komunalnego – FK.13/21;   

g) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za rok 2020 dla Zarządu 

Powiatu Zduńskowolskiego – FK.14/21.  

9. Informacja Starosty Zduńskowolskiego o działaniach podejmowanych od ostatniej 

sesji. 

10. Interpelacje i zapytania Radnych. 

11. Wnioski i oświadczenia Radnych. 

12. Sprawy różne. 

13. Zakończenie XXXIV sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego.   

Głosowano w sprawie: 

Ustalenie porządku dziennego obrad. 

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , 

Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , 

Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , 

Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , 



Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Nowak  

 

Rada Powiatu ustaliła porządek obrad.  

Punkt 3 

Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z XXXIII sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , 

Marcin Łabędzki , Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , 

Joanna Pawłowska , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , 

Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , 

Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Nowak  

 

Rada Powiatu przyjęła protokół.  

 

Punkt 4 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 



Przewodniczący rady Piotr Warchlewski do komisji uchwał zaproponował 

następujących radnych: 

1. Jadwiga Ziółkowska    

2. Paweł Mataśka           

3. Dawid Maurkiewicz      

 

W/w Radni wyrazili zgodę: 

Głosowano w sprawie: 

Powołanie Komisji Uchwał i Wniosków. 

Wyniki głosowania 

ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Katarzyna Chwiałkowska , Andrzej Dutkiewicz , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , 

Marcin Łabędzki , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Joanna Pawłowska , 

Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia , Wojciech Rychlik , Romuald Solarek , 

Stanisław Szuster , Piotr Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , 

Tomasz Ziółkowski  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Paweł Mataśka  

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Nowak  

 

Skład Komisji: 

1. Jadwiga Ziółkowska   - przewodnicząca komisji 

2. Paweł Mataśka           - członek, 

3. Dawid Maurkiewicz     - członek. 

 

 



Punkt 5 

Przedstawienie raportu o stanie Powiatu Zduńskowolskiego za 2020 rok. 

 

Starosta Hanna Iwaniuk w imieniu Zarządu powiatu omówiła raport o stanie Powiatu 

Zduńskowolskiego za 2020 rok. 

Punkt 6 

Debata nad raportem o stanie Powiatu Zduńskowolskiego za 2020 rok. 

 

Radny Dawid Mazurkiewicz nawiązał do expose Starosty Hanny Iwaniuk z 2018 r.  – 

„ miało być wiele pomysłów, innowacyjne podejścia, realizacja wszelakich inwestycji” 

ale w roku 2020 tego nie widać. W raporcie brak nowych rzeczy oraz tego co się nie 

udało. Raport to nie tylko laurka stawiana zarządowi ale również to co się nie udało i 

co będzie realizowane w latach kolejnych. Brak informacji o współpracy                        

z innymi jednostkami i rządem. Będzie głosował przeciw raportowi.  

 

Starosta Hanna Iwaniuk stwierdziła, że nie przeglądała protokołu z sesji 

inauguracyjnej i czy mówiła o atrakcyjnych nowych rzeczach  ale na pewno mówiła, 

że zarząd skupi się na realizacji tych działań, które były podjęte. Przy budżecie 

zostało podkreślone, że nie będzie robionych tyle zadań, ponieważ te które zostały 

zrealizowane były zrealizowane w ogromnym zakresie na około 40 mln zł. Było to 

możliwe dzięki uzyskaniu wsparcia. O współpracy świadczy fakt, że część ważnych 

zadań nie zostało zrealizowanych z braku wsparcia. Zarząd złożył wnioski na sześć 

inwestycji, na które niestety nie otrzymał środków.  Świadczy to o niechęci 

współpracy drugiej strony. Ta niechęć miała także miejsce w przypadku szpitala, na 

szczęście powiat sobie poradził. Szpital działa. Pan Mazurkiewicz na jednej z sesji 

powiedział, że w Urzędzie Marszałkowskim jest wielu urzędników i niekoniecznie 

starosta musi się spotkać z panem marszałkiem. Przedstawiane propozycje nie miały 

kierunków politycznych. Liczyła na spotkanie z panem Schreibrem, niestety do 

spotkania nie doszło. Starosta nawiązała do wypowiedzi dotyczącej współpracy z 

organizacjami, domyśla się że chodzi o Beleń. W roku 2019  rezygnacja z tej imprezy 

wynikała z obaw o fundusze. W kolejnym roku pomysł na zorganizowanie tej imprezy 



był, jednak stowarzyszenie, któremu łatwiej byłoby pozyskać środki na ten cel, nie 

było zainteresowane współpracą, a współpraca powinna wynikać z woli obu stron.  

Zdania w zarządzie w tym temacie były podzielone. Decyzja została podjęta taka a 

nie inna. Starosta przeprosiła tych którzy poczuli się urażeni.  

Radna Joanna Pawłowska stwierdziła, że jeżeli chodzi o współpracę, to powiat 

zduńskowolski na początku pandemii w sposób wzorcowy przygotował punkt 

zbiorowej kwarantanny. Koszty ponoszone są do dnia dzisiejszego. Kwarantanna 

odbywała się w Schronisku Młodzieżowym ul. Dolna 41.  Schronisko zostało 

wyłączone z działalności. Część klientów odeszło. Druga akcja to organizacja punktu 

szczepień. Współpraca, kiedy potrzeba jest natychmiastowej reakcji jest wzorcowa.  

Starosta Hanna Iwaniuk podkreśliła także rolę szpitala, w okresie pandemii. Decyzja 

została podjęta wcześniej zanim zapadała decyzja, że ma funkcjonować jako szpital 

jednoimienny. Zareagowały również sąsiadujące samorządy. Na potrzeby szpitala do 

przygotowania się do pandemii została przeznaczona kwota w wysokości 300 tyś. zł. 

Starosta podziękowała służbom za przygotowanie punktów.  

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poinformował, że nikt z mieszkańców nie 

zgłosił się do debaty.  

Punkt 7 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Zarządu Powiatu 

Zduńskowolskiego za 2020 rok. 

Przewodnicząca Komisji Ogólnospołecznej Katarzyna Chwiałkowska poinformowała, 

że opinia komisji jest pozytywna.  

Przewodniczący Komisji Programowo – Budżetowej Grzegorz Włodarczyk 

poinformował, że opinia komisji jest pozytywna.  

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Infrastruktury Technicznej 

Stanisław Szuster poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Jadwiga Ziółkowska przedstawiła 

projekt uchwały.  



Głosowano w sprawie: 

Podjęcie uchwały w sprawie udzielenia wotum zaufania dla Zarządu Powiatu 

Zduńskowolskiego za 2020 rok.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 4, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , 

Joanna Pawłowska , Wojciech Rychlik , Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr 

Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

PRZECIW (4) 

Andrzej Dutkiewicz , Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Tomasz Półgrabia  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Ewa Mielczarek-Sójka  

BRAK GŁOSU (1) 

Zbigniew Piotrowski 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Nowak  

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr XXXIV/31/21 w sprawie udzielenia wotum 

zaufania dla Zarządu Powiatu Zduńskowolskiego za 2020 rok. 

 

Punkt 8 

Zatwierdzenie sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu 

Powiatu Zduńskowolskiego za rok 2020, informacji o stanie mienia komunalnego 

oraz udzielenie absolutorium za rok 2020 dla Zarządu Powiatu Zduńskowolskiego: 

 

Starosta Hanna Iwaniak omówiła powyższe sprawozdania i informację.  



 

a) opinia Komisji Rewizyjnej z badania sprawozdań za rok 2020 – finansowego, a 

także sprawozdania z wykonania budżetu, informacji o stanie mienia komunalnego 

oraz wniosek Komisji Rewizyjnej w sprawie udzielenia absolutorium dla Zarządu 

Powiatu Zduńskowolskiego. 

 

Radna Joanna Pawłowska poinformowała, że Komisja Rewizyjna odbyła wiele 

spotkań. Opinia była dostarczona Radzie Powiatu. Zacytowała podsumowanie: 

„Podsumowując – na podstawie przedłożonych sprawozdań Zarządu Powiatu oraz 

opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej w Łodzi – Komisja Rewizyjna Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego pozytywnie opiniuje sprawozdanie z wykonania budżetu wraz                 

z informacją o stanie mienia komunalnego. Ponadto Komisja Rewizyjna nie 

odnotowała niezgodności z przedstawionym do rozpatrzenia sprawozdaniem 

finansowym i po dokonaniu analizy w/w sprawozdań ocenia, iż budżet Powiatu 

Zduńskowolskiego w roku 2020 zrealizowany został prawidłowo, zgodnie                             

z uchwałami Rady Powiatu Zduńskowolskiego. W wyniku głosowania, w którym 

udział wzięli wszyscy członkowie Komisji wnioskuje do Rady Powiatu 

Zduńskowolskiego o udzielenie Zarządowi Powiatu absolutorium za rok 2020. 

Protokół z posiedzeń Komisji Rewizyjnej dotyczący przedmiotowej sprawy, znajduje 

się w Referacie Biura Rady i Zarządu Powiatu Zduńskowolskiego.”. 

b) opinie Regionalnej Izby Obrachunkowej dotyczące sprawozdania Zarządu Powiatu 

Zduńskowolskiego z wykonania budżetu za 2020 rok i wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Powiatu Zduńskowolskiego o udzielenie absolutorium Zarządowi Powiatu 

Zduńskowolskiego za wykonanie budżetu roku 2020; 

 

Przewodniczący Rady Piotr Warchlewski poinformował, że wpłynęły opinie 

Regionalnej Izby Obrachunkowej: Uchwała RIO z dnia 13 maja br. i z dnia 07 

czerwca br.  Opinie są pozytywne.  

c) rozpatrzenie przez Radę Powiatu Zduńskowolskiego sprawozdania finansowego 

za rok 2020 składającego się z (opinie Komisji Rady Powiatu Zduńskowolskiego): 

 



1) bilansu z wykonania budżetu jednostki samorządu terytorialnego, 

 

2) łącznego bilansu obejmującego dane wynikające z bilansów samorządowych 

jednostek budżetowych, 

 

3) łącznego rachunku zysków i strat obejmującego dane wynikające z rachunków 

zysków i strat samorządowych jednostek budżetowych, 

 

4) łącznego zestawienia zmian w funduszu obejmującego dane wynikające z 

zestawień zmian w funduszu samorządowych jednostek budżetowych; 

 

5) informacji dodatkowej obejmującej dane wynikające z informacji dodatkowych 

samorządowych jednostek budżetowych; 

 

Przewodnicząca Komisji Ogólnospołecznej Katarzyna Chwiałkowska poinformowała, 

że opinia komisji jest pozytywna.  

Przewodniczący Komisji Programowo – Budżetowej Grzegorz Włodarczyk 

poinformował, że opinia komisji jest pozytywna.  

 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Infrastruktury Technicznej 

Stanisław Szuster poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 

 

d) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 

Zduńskowolskiego za 2020 rok – FK.12/21; 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i wniosków Jadwiga Ziółkowska przedstawiła projekt 

uchwały.  

Głosowano w sprawie: 

podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Powiatu 

Zduńskowolskiego za 2020 rok – FK.12/21;.  

 



Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 1, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , 

Joanna Pawłowska , Wojciech Rychlik , Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr 

Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

PRZECIW (1) 

Andrzej Dutkiewicz  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Paweł Mataśka , Ewa Mielczarek-Sójka , Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia  

BRAK GŁOSU (1) 

Dawid Mazurkiewicz 

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Nowak  

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr XXXIV/32/21 w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania finansowego Powiatu Zduńskowolskiego za 2020 rok. 

 

e) rozpatrzenie przez Radę Powiatu Zduńskowolskiego sprawozdania z wykonania 

budżetu powiatu za rok 2020 oraz informacji o stanie mienia komunalnego (opinie 

Komisji Rady Powiatu Zduńskowolskiego); 

 

Przewodnicząca Komisji Ogólnospołecznej Katarzyna Chwiałkowska poinformowała, 

że opinia komisji jest pozytywna.  

Przewodniczący Komisji Programowo – Budżetowej Grzegorz Włodarczyk 

poinformował, że opinia komisji jest pozytywna.  

 

Przewodniczący Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Infrastruktury Technicznej 

Stanisław Szuster poinformował, że opinia komisji jest pozytywna. 



f) podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu 

powiatu za rok 2020 oraz w sprawie zatwierdzenia informacji o stanie mienia 

komunalnego – FK.13/21; 

 

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Jadwiga Ziółkowska przedstawiła 

projekt uchwały.  

 

Głosowano w sprawie: 

podjęcie uchwały w sprawie zatwierdzenia sprawozdania z wykonania budżetu 

powiatu za rok 2020 oraz w sprawie zatwierdzenia informacji o stanie mienia 

komunalnego – FK.13/21;.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , 

Joanna Pawłowska , Wojciech Rychlik , Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr 

Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

PRZECIW (2) 

Paweł Mataśka , Zbigniew Piotrowski 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Andrzej Dutkiewicz , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , Tomasz Półgrabia  

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Nowak  

 

Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr XXXIV/33/21 w sprawie zatwierdzenia 

sprawozdania z wykonania budżetu powiatu za rok 2020 oraz w sprawie 

zatwierdzenia informacji o stanie mienia komunalnego. 



 

g) podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za rok 2020 dla Zarządu 

Powiatu Zduńskowolskiego – FK.14/21. 

 

Radna Ewa Mielczarek – Sójka poinformowała, że ma kilka uwag do działalności 

zarządu w roku 2020 . Kwestia wyniesienia dla pieszych na ul. Widawskiej. Po 16 

miesiącach w roku 2020 udało się to wyniesienie wykonać. Radna nawiązała do 

wypowiedzi pani starosty na sesji w maju, gdzie pani starosta powiedziała, że 

rozmawia z  włodarzami gdyż to oni są gospodarzami na swoim terenie. Należy 

przyjąć, że to włodarz jest dla pani starosty partnerem a nie radni.  Nie zgadza się                    

z tym. Takie stwierdzenie było co najmniej lekceważące dla radnych. Po to jest rada    

i radni by z nimi rozmawiać o celowości, zasadności, o terminach wykonania                        

i wątpliwościach na temat danej inwestycji. Mimo pozytywnej opinii specjalnie 

powołanej komisji, pani starosta przez 16 miesięcy wstrzymywała się od wykonania 

tej inwestycji. Kolejny temat to sprawa wypłaty dodatków za warunki pracy 

nauczycielom Zespołu Szkół Specjalnych w Zduńskiej Woli. Sprawa rozpoczęła się  

w marcu zeszłego r. gdzie zostało wprowadzone nauczanie zdalne we wszystkich 

szkołach. Zarząd stwierdził, że powstały wątpliwości co do zasadności wypłaty tych 

dodatków, wątpliwości dotyczące podstawy prawnej, złamania dyscypliny finansów 

publicznych, odpowiedzialności dyscyplinarnej. Nie zostało zrobione nic, by te 

wątpliwości rozwiać. Od marca do czerwca nauczyciele nie mieli wypłaconych 

dodatków. Od października nauczyciele, mimo nauki zdalnej te dodatki mieli  

wypłacane ale dalej odmawiano wypłaty dodatków za marzec-czerwiec. W sprawie 

wypowiedziała się Regionalna Izba Obrachunkowa. Była to opinia korzystna dla 

nauczycieli a mimo to zarząd dodatków nie chciał wypłacić. W grudniu Zarząd 

Powiatu wystąpił do ministra o stwierdzenie czy dodatki należy wypłacić czy nie, 

mimo że na bieżąco były wypłacane.  Dopiero po 9 miesiącach zarząd podjął decyzję 

o wystąpieniu do ministra. W marcu zostało wydane orzeczenie sądu w Kaliszu, które 

stwierdzało, że dodatki za warunki pracy w okresie nauki zdalnej nauczycielom się 

należą. Zarząd twierdził, że nauczyciele uczniom wysyłali karty pracy, brak było 

bezpośredniego kontaktu z uczniem.  W piśmie pan starosta poinformował, że 

zapadło takie orzeczenie, ale nie ma uzasadnienia gdyż nie zostało opublikowane. 

Zarząd podjął decyzję na podstawie orzeczenia, którego treść nie była muz znana. 



Czy zarząd liczył, że nauczyciele odpuszczą albo jest taki bałagan, że nikt nie panuje 

nad tym co się dzieje.  Radna pogratulowała radnym odwagi i konsekwencji                         

w działaniu. Radna nawiązała również do likwidacji oddziału zamiejscowego 

komunikacji w Szadku. Jego brak to utrudnienie dla mieszkańców. Budowa drugiego 

odcinka drogi Choszczewo – Lichawa. Rozmawiała z mieszkańcami i nikt nie 

wypowiedział się pozytywnie po jej przebudowie. Mimo reakcji mieszkańców nikt nie 

zareagował. W 2020 roku  jedynie ten odcinek drogi otrzymał dofinasowanie                         

w kwocie 700 tyś. zł. Żaden inny projekt nie otrzymał akceptacji decydentów. 

Osobiście wnosiła o wykonanie trzeciego odcinka w roku bieżącym. Pan wicestarosta 

poproszony o  sprawdzenie otrzymał odpowiedź, że wykonanie tego odcinka jest 

możliwe w 2021 r. Dwóch członków zarządu pani Jadwiga Ziółkowska i Tomasz 

Ziółkowski zadecydowali by tej drogi nie robić. Koszty wykonania jakiejkolwiek 

inwestycji rosną w niesamowitym tempie. Ciekawe ile za tą drogę trzeba będzie 

zapłacić w 2022 r. Czy to będzie 30 % czy 10 %. Kto poniesie konsekwencje swojej 

decyzji. Każdy powiat czy gmina chce się promować, w 2020 roku powiat zasłynął             

z betonowania drzew. Czy o taki rozgłos chodziło. Radna poinformowała, że będzie 

głosował przeciwko udzieleniu absolutorium zarządowi.  

Starosta Hanna Iwaniuk stwierdziła, że czasami trzeba decyzje podejmować szybko, 

wtedy prowadzi się rozmowy z burmistrzem, który otrzymał określoną liczbę głosów                

i ma prawo się w ich imieniu wypowiadać.  Odnośnie dodatków dla nauczycieli, nie 

zgadza się że powiat nic nie zrobił, tak w ogóle to nie powiat a pani dyrektor podjęła 

decyzję w sprawie. Nie ucieka od rozmów i opinii w tej sprawie. Przez pewien czas 

było wypracowane niejednoznaczne stanowisko. Opinia prawna jest tylko opinią ale 

służy za podstawę do podejmowania pewnych decyzji. Wątpliwości były a opinia pana 

ministra również nie była jednoznaczna. Odnośnie wyroku Sądu w Kaliszu, wyroki                       

w Polsce nie są traktowane jako precedensowe - ale dał pewną wskazówkę.                                      

O zadowolenie należy zapytać nauczycieli, którzy podpisali ugodę. Sprawa drzew 

została zakończona, dodatkowych kosztów powiat nie poniósł, żadne drzewo nie 

zginęło, podobnie drzewa obudowuje się w innych miastach. Owszem wizerunkowo 

nie wyglądało to najlepiej. Zostało zrobione wszystko by tym drzewom nic się nie stało.  

Odnośnie likwidacji oddziału zamiejscowego, na ten temat było prowadzonych wiele 

rozmów. Sprawa dotyczyła osób zmotoryzowanych. Ten problem się rozwiązał i już go 

nie ma.  Ludzie nie byli zadowoleni ale od czasu tej decyzji nie wpłynęła w tej sprawie 



żadna skarga. Odnośnie drogi Choszczewo-Krokocice – Lichwa - w odbiorze 

uczestniczył również sam pan burmistrz, czy ma rozumieć, że należy zaprosić panią 

Sójkę, gdyż jej wiedza jest na tyle wybitna w tej materii, że na pewno pomoże.  Kolejny 

odcinek planowany jest na przyszły rok, to jest dobry plan na możliwości powiatu.  

Radna Ewa Mielczarek-Sójka stwierdziła, że pani starosta jest wrażliwa na krytykę, 

szkoda że tej wrażliwości nie posiadała kiedy zabrała dodatki matkom samotnie 

wychowującym dzieci i osobom chorym okologicznie, dla których każdy grosz się liczy 

czy osobom posiadającym zobowiązania finansowe w bankach czy w innych 

instytucjach. Te pieniądze mieli wliczone w domowy budżet, i musieli z czegoś 

zrezygnować by pokryć spowodowaną stratę. Formalnie to była decyzja pani Dyrektor 

ale wykonywała ją zgodnie z tym co zapadło na Złotnickiego 25. Jest zadowolona                      

z przejścia dla pieszych, trwało to bardzo długo, pani starosta mówiła że rozmawiała       

z włodarzem dając do zrozumienia, że to włodarz był przeciwny budowie tego przejścia 

i dlatego to tak długo trwało. Ma tutaj pewne wątpliwości. Trudno uwierzyć, by włodarz 

był przeciwny poprawie bezpieczeństwa na jego terenie. W tym roku będzie budował 

w mieście trzy takie wyniesienia. Odnośnie doświadczenia w budowaniu dróg, to nie 

powiedziała że je posiada, pani starosta też nie musi go mieć ale powinna mieć od 

tego ludzi, którzy je mają, bo wydawane są pieniądze. Pierwszy odcinek był bardzo 

dobrze wybudowany. Mieszkańcy występowali z wątpliwościami zarówno do pana 

burmistrza jak i do powiatu. Do pewnych rzeczy wraca, gdyż dziś jest głosowanie nad 

absolutorium i następuje podsumowanie pracy zarządu.  Rola radnego jest taka by 

chwalił co jest dobre i wytkał co jest złe.  

Wicestarosta Wojciech Rychlik odniósł się do dodatków za okres marzec, czerwiec 

2020 r. Zgodnie z decyzją Ministra Edukacji Narodowej zostało wprowadzone 

nauczanie zdalne. Co oznacza, że nauka była prowadzona na odległość. Minister 

Edukacji Narodowej w swoich stanowiskach, wskazywał że dodatki specjalne nie są 

należne jeżeli nie są spełnione przepisy prawa w tym przedmiocie. Na wystosowany 

wniosek Minister nie odpowiedział jednoznacznie. Podobne wątpliwości miała znaczna 

grupa dyrektorów szkolnictwa specjalnego. Od października 2020 r. do czerwca br. 

było nauczanie hybrydowe jeżeli chodzi o szkolnictwo specjalne.  Ministerstwo mimo 

pandemii podjęło decyzję, że nauczanie hybrydowe w szkolnictwie specjalnym jest 

należne. Stąd też warunek wypłaty dodatków był spełniony gdyż był bezpośredni 



kontakt z uczniem.  To również w swoim wyroku podkreśla sąd kaliski. Sąd zaznaczył 

że istotą wypłaty dodatku specjalnego jest bezpośredni kontakt. W orzeczeniu przyjął, 

że kontakt wirtualny z uczniem jest kontaktem bezpośrednim. To było przesłanką dla 

którego zarząd podjął decyzję o zawarciu porozumienia. W zduńskowolskiej szkole 

sytuacje są różne, brak internetu czy sprzętu do nauki zdalnej. Zarząd oceniał to 

bardzo starannie. Nie zawsze uczeń miał bezpośrednią relację z nauczycielem. Szkoła 

posiada pełną dokumentację w tym zakresie. Pandemia to jednak czas kiedy czasami 

podejmuje się niekonwencjonalne decyzje, stąd zarząd podjął decyzję o wypłacie 

dodatków wszystkim nauczycielom  bez wnikliwego badania stanu rzeczy, gdyż mogło 

dojść do podziału w radzie pedagogicznej. Decyzja została podjęta w oparciu o zapisy 

Regionalnej Izby Obrachunkowej i pisma ministra, gdzie jest mowa o bezpośrednim 

kontakcie oraz w oparciu o wyrok sądu kaliskiego gdzie jest mowa, że kontakt 

bezpośredni jest również realizowany w kontakcie wirtualnym. Zarząd mając na 

uwadze, że tyle jest przesłanek podjął decyzję o wypłacie dodatków,  choć sam wyrok 

był indywidulany. Zarząd starał się nim podeprzeć by zakończyć ten spór. Wątpliwości 

jednak pozostają gdyż jest to wyrok I instancji i nie przesądza sprawy. Odnośnie 

przebudowy drogi Choszczewo -Lichawa. Zadanie realizowała firma DROMAG. Był 

badany przebieg procesu inwestycyjnego. W związku z wątpliwościami zostało 

przeprowadzone badanie planimetrem. W świetle zgromadzonych dokumentów, 

wykonawca wykonał zadanie w granicach normy. Pierwszy odcinek został wykonany 

bezbłędnie. Problem nie dotyczy wady technicznej a pojazdów nieresorowanych. 

Jadąc samochodem drgania są praktycznie niewyczuwalne. Inspektor nadzoru 

stwierdził, że w świetle przepisów jest to wykonane właściwe i w normach 

technicznych.  

Radna Ewa Mielczarek – Sójka nawiązała do wypowiedzi wicestarosty który 

powiedział, że duża liczba samorządów miała wątpliwości. Na sesji wskazywała z 

nazwy powiaty, które wypłaciły ten dodatek. Nawet jeżeli miały to wypłaciły ten dodatek 

na korzyść nauczycieli. Powiat zduńskowolski znalazł się w tej niechlubnej liczbie tych 

co nie wypłaciły. Poprosiła by nie powoływać się na orzeczenie, które nie zapadło w 

październiku w dopiero w marcu. Jest tu mowa o powiatach, które bezpośrednio 

sąsiadują z powiatem. Z tego co zauważyła wicestarosta ma treść tego orzeczenia a 

w piśmie było napisane, że orzeczenia nie ma. Odnośnie drogi, to że zostały spełnione 

warunki techniczne to nie znaczy, że droga została wykonana dobrze. Dobrze został 



wykonany pierwszy odcinek tej drogi, do którego ludzie nie mieli zarzutów. Zostały 

wydane publiczne pieniądze i szkoda, że nie ma zadowolenia mieszkańców.  

Radny Dawid Mazurkiewicz stwierdził, że pomimo covidu Zarząd mógł podjąć wiele 

czynności prorozwojowych. Zarzucił administrowanie powiatem a nie zarządzenie. 

Zapytał, co zarząd zrobił by powiat w okresie 2 lat się rozwinął. Jakie są cele, 

proinnowacyjne działania. Jak inicjowane są realizowane inwestycje, zarówno                           

w sektorze publicznym jak i w sektorze prywatnym. Tej aktywności nie widać. Brak 

kontaktu z stowarzyszeniami, izbami gospodarczymi. Brak działań inwestycyjnych. 

Tych działań nie widać i o nich nie słychać.  Zarząd nie ma planu działania na tą 

kadencję. Liczy na przedstawienie planu działania. Nie zagłosuje za absolutorium dla 

zarządu.  

Przewodnicząca Komisji Uchwał i Wniosków Jadwiga Ziółkowska przedstawiła 

projekt uchwały.  

Głosowano w sprawie: 

podjęcie uchwały w sprawie udzielenia absolutorium za rok 2020 dla Zarządu 

Powiatu Zduńskowolskiego – FK.14/21.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 12, PRZECIW: 6, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (12) 

Katarzyna Chwiałkowska , Tomasz Filipowski , Hanna Iwaniuk , Marcin Łabędzki , 

Joanna Pawłowska , Wojciech Rychlik , Romuald Solarek , Stanisław Szuster , Piotr 

Warchlewski , Grzegorz Włodarczyk , Jadwiga Ziółkowska , Tomasz Ziółkowski  

PRZECIW (6) 

Andrzej Dutkiewicz , Paweł Mataśka , Dawid Mazurkiewicz, Ewa Mielczarek-Sójka , 

Zbigniew Piotrowski, Tomasz Półgrabia  

NIEOBECNI (1) 

Krzysztof Nowak  

 



Rada Powiatu podjęła Uchwałę Nr XXXVI/34/21 w sprawie udzielenia absolutorium 

za rok 2020 dla Zarządu Powiatu Zduńskowolskiego. 

 

Punkt 9 

Informacja Starosty Zduńskowolskiego o działaniach podejmowanych od 

ostatniej sesji. 

Starosta Hanna Iwaniuk przedstawiła informację międzysesyjną: 

“Na XXXIII sesji Rada Powiatu podjęła 5  uchwał. Uchwały wykonywane są zgodnie z 

ich postanowieniami.  

Od ostatniej sesji odbyły się 3 posiedzenia Zarządu Powiatu. Przedmiotem 

obrad Zarządu były sprawy z zakresu bieżącego kierowania Powiatem, jak i 

wypracowanie spraw będących przedmiotem obrad Wysokiej Rady.  

 

Jednostki organizacyjne pomocy społecznej z terenu powiatu zduńskowolskiego 

realizowały swoje zadania statutowe. 

 

Powiatowy Urząd Pracy w Zduńskiej Woli 

Na dzień 07.06.2021r. r.  łącznie na 6 form wsparcia w ramach Tarczy 

Antykryzysowej  Powiatowy Urząd Pracy w Zduńskiej Woli udzielił dofinansowania w 

kwocie 30 695 728,62 zł.  ( łącznie 5 411 wniosków)  

W terminie od 14.06.2021r. do 18.06.2021 r. będzie odbywał się nabór wniosków 

pracodawców o sfinansowanie kosztów kształcenia ustawicznego z Krajowego 

Funduszu Szkoleniowego. Wnioski można pobierać ze strony internetowej Urzędu 

Pracy (zakładka dla pracodawców i przedsiębiorców, druki do pobrania) Dodatkowe 

informacje można uzyskać w Powiatowym Urzędzie Pracy w Zduńskiej Woli pok. 2, 

tel: 43 823 23 27 wew. 257, telefon komórkowy 511 413 469 

 

Zduńskowolski Szpital Powiatowy 

➢ Przystosowanie szpitala do realizacji świadczeń opieki zdrowotnej zgodnie                            

z Decyzją Wojewody 13.05.2021 (zabezpieczenie 11 łóżek izolacyjnych dla 

pacjentów z podejrzeniem zakażenia wirusem Covid-19 od 1.06.2021r.) 



➢ Prowadzenie szczepień przeciwko Covid-19. (od grudnia 2020r do 25.05.2021 

wykonano 11 913 szczepień) 

➢ Prace adaptacyjne na Oddziale Ginekologicznym, umożliwiające funkcjonowanie 

Oddziału Dziecięcego. 

➢ Działania statutowe 

 

W dniu 01.06.2021 r. Pani starosta uczestniczyła w otwarciu Centrum Sportowo-

Rekreacyjnego „Zduńska Wola”. 

Punkt 10 

Interpelacje i zapytania Radnych. 

 

Interpelacji i zapytań nie zgłoszono.  

 

 

Punkt 11 

Wnioski i oświadczenia Radnych. 

 

Radna Joanna Pawłowska złożyła wniosek o rozważenie prawnej i finansowej 

możliwości zorganizowania publicznego oglądania mistrzostw Europy w piłce nożnej.  

Są możliwości techniczne, jest obiekt przy ul. Dolnej.  Wniosek podyktowany jest 

tym, że z racji covidu jest ograniczona działalność ogródków piwnych. Obiekt przy 

ulicy Dolnej jest powodem do dumny i tutaj mogłyby się odbywać transmisje meczów.  

 

Punkt 12 

Sprawy różne. 

Radna Joanna Pawłowska zaprosiła na spotkanie Tour de Konstytucja PL, które 

odbędzie się 18 czerwca br. na ul. Plac Wolności przy ratuszu.  

 



Punkt 13 

Zakończenie XXXIV sesji VI kadencji Rady Powiatu Zduńskowolskiego. 

  

Przewodniczący 

Rada Powiatu Zduńskowolskiego 

Piotr Warchlewski  


